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§ 14 

Besvara inkomna frågor från Funktionsrätt Vänersborg 
Beslut 
Kommunala rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 
Funktionsrätt Vänersborg har sänt nedanstående frågor till rådet.  
Fråga: När information publiceras i digitala forum eller skickas ut via mail, vill vi be 
om att inte använda bildformat, eftersom talsyntes inte är kompatibelt med text i 
bildfiler. Denna information blir då inte tillgänglig för personer som använder detta 
hjälpmedel. Worddokument eller PDF-filer som inte är inskannade som bilder fungerar. 
Svar: Informationen har tagits vidare med syfte att göra ett informationsutskick.  
 
Fråga: Vi önskar på nytt lyfta frågan om kommunal syn- och hörselinstruktör, som kan 
vara behjälplig med information, instruktioner och hjälpmedel, och även göra hembesök 
vid behov för att informera t.ex. föräldrar vars barn har fått en syn- eller 
hörselnedsättning.  
Vi vill gärna ha besked om kommunen har för avsikt att anställa en sådan instruktör, 
eftersom kunskapen om hörselproblematik generellt är dålig hos personalen. 
Hörselombud i Herrljunga utbildas av Hörselvården av denna orsak. 
The Lancet: ”A new study published in The Lancet medical journal this week shows 
people with a high risk of developing dementia could cut that risk by 48% with using 
hearing aids.”  
Demensvården i Sverige kostar mer än 60 miljarder och förväntas öka kraftigt. 
Kostnaderna ligger på kommunerna. 
Belastningen på Hörselverksamheten har ökat drastiskt och det innebär ökad väntetid 
för hörapparater. 
Svar: Uppdraget att utreda frågan ligger på kommunstyrelseförvaltningen. Utredningen 
är inte färdigställd ännu.   
 
Fråga: Nu när Hallevibadet har stängt, undrar vi hur tillgängligheten i Rehabbadet för 
våra medlemmar i föreningarna kommer att bli? Vi måste samsas med simskolan och 
Närhälsan Rehab och Rehabbadet är väl också snart i behov av renovering. När planeras 
badhuset att byggas om/byggas ut eller blir det ett nytt badhus? 
Många av våra medlemmar är i stort behov av att ha tillgång till Rehabbad för att kunna 
arbeta eller fungera i sin vardag.  
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Kostnaderna har dessutom ökat drastiskt och vi föreningar måste betala moms på 
priserna i Vänerparken, vilket inte är rimligt. Föreningarna blir tvungna att höja priserna 
så medlemmar inte har råd att gå på rehabbad längre. Detta får konsekvenser i form av 
sjukskrivningar och ökade kostnader för läkemedel och ökad belastning på sjukvården 
med mera.  
Det skulle underlätta om rehabbassängen inte omfattades av moms. Detta är en fråga 
som kommunen skulle kunna lyfta med Skatteverket. 
Svar: Rådet informeras om att det inte finns något beslut om ett nytt badhus idag.  
Gällande tillgängligheten förs dialog under mötet för att kunna arbeta vidare med 
frågan. Funktionsrätt återkommer med mer information i frågan när de kunnat samla in 
det.  
Kommunen kan i sitt uppdrag inte påverka frågan kring moms.   
 
Fråga: Eftersom hotbilden i Sverige har stigit är det mycket angeläget att 
krisberedskapsfilmen teckentolkas, så att alla kan ta del av informationen kring detta. 
Det finns även ett behov av översättning till teckenspråk av annan information på 
kommunens hemsida. 
Svar: Rådet informeras om att frågan tagits vidare till kommunikation och 
webbansvariga.  
 
Fråga: Frågetecken finns kring när en person kan få en tolk via regionen, och när 
personen själv måste bekosta en tolk t.ex. vid möten med kommunala instanser. Viktigt 
att denna information finns att tillgå, samt en instruktion för hur man går tillväga för att 
själv boka en tolk. 
Svar: Dialog under mötet om var problematiken ligger. Kommunen behöver veta när 
den ska ordna en tolk, och det behöver vara tydligt när personen själv behöver göra det. 
Frågan behöver arbetas vidare med.  
 
Fråga: Vi ser det som en nödvändighet att Program för full delaktighet för personer 
med funktionsnedsättning kommer även i en lättläst version, annars kan inte alla förstå 
och ta del av innehållet i det. Då är ju inte ens Programmet tillgängligt för alla! 
Svar: Frågan tas vidare när det finns ett beslut om att Strategin är antagen. 
Rådet lyfter också att det är viktigt att protokollen för rådet inte skrivs på ett sätt som är 
svårt att förstå och att ord som kan tänkas vara svåra förklaras.   
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§ 15 

Information om Tillgänglighetsdatabasen 
KS Diarienummer 

Beslut 
Kommunala rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 
Rådet informeras om Tillgänglighetsdatabasen och att rådet i ett beslut i KS 2023-03-29 
§85 utsetts till referensgrupp.  
Rådet lyfter frågan om vad rollen som referensgrupp innebär, och att det är något som 
behöver lyftas vidare och ges klarhet i.  
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§ 16 

Utredning av ersättning till ledamöter Kommunala rådet 
för funktionshinderfrågor 
KS Diarienummer 

Beslut 
Kommunala rådet för funktionshinderfrågor beslutar:  

1. Notera informationen kring skrivelse angående ersättning.  
2. Rådet uppdrar till kommunstyrelseförvaltningen att ändra förslag till beslut i 

skrivningen till: Rådet föreslår kommunstyrelsen att föreslå personal- och 
förhandlingsutskottet att skyndsamt utreda frågan kring ersättning till rådets 
ledamöter.  

Sammanfattning av ärendet 
Rådet informeras om att en skrivelse är framtagen i syfte att föreslå en utredning av 
ersättning till ledamöter i rådet.  
Rådet lyfter att det är en fråga som varit uppe för diskussion under en längre tid och att 
det därför är önskvärt att det blir ett snabbt förfarande i frågan. Därför föreslår rådet att 
lägga till ’skyndsamt’ i skrivelsens förslag till beslut.  
Rådet föreslår också att skrivelsens förslag till beslut bör lyda: Rådet för 
funktionshinderfrågor föreslår ’kommunstyrelsens att föreslå’ personal- och 
förhandlingsutskottet (…).  
Rådet gör ett medskick om att det är viktigt att ta vidare att eventuell ersättning skulle 
påverka huruvida tolk behöver bekostas av ledamöter i rådet själva.  

Beslutsunderlag 
• Skrivelse angående ersättning 2023-08-23 
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§ 17 

Information om ändringar i stadsbussarna från 1 
oktober 
Beslut 
Kommunala rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen.  

Sammanfattning av ärendet 
Rådet informeras om kommande ändringar i stadsbussarna från 1 oktober.  
Rådet önskar vara remissfunktion framåt i frågor kring kollektivtrafikplaner och 
samverkan kring kollektivtrafiken med Västtrafik.  
Rådet lyfter också att det finns brister i bussarna och vid hållplatserna kopplat till utrop, 
och även textning, vilket gör att man vid syn- och hörselsvårigheter inte kan förlita sig 
på kollektivtrafiken.  
Västtrafik och Nobina lyfts som tänkbara gäster i rådet framöver.  
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§ 18 

Uppdatering av ärenden 
Beslut 
Kommunala rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen.  

Sammanfattning av ärendet 
Rådet informerades om tre ärenden som går mot beslut i kommunfullmäktige 13 
september:  
Medborgarförslag om införande om anropsstyrd trafik med trafikformen Flexlinjen (KS 
2021/52), som rådet var remissinstans till.  
Motion om Temalekplats anpassad för alla (KS 2022/331), som rådet var remissinstans 
till.  
Strategi för full delaktighet för personer med funktionsnedsättning (KS 2021/103), som 
rådet varit med och arbetat fram.  
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§ 19 

På gång i och utanför Vänersborg 
Beslut 
Kommunala rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen.  

Sammanfattning av ärendet 
Rådet informeras om Hållbarhetsveckan som anordnas 7–13 oktober och Kulturveckan 
som anordnas 23–29 oktober.  
Rådet lyfter att det är viktigt att teckenspråkföreningen för information om programmet 
när det är färdigt så att man har tid att se om det finns intresse och om tolk behöver 
bokas.  
Rådet informeras om Mötesplats Norra Järnvägsgatan 2D som under hösten anordnar 
föreläsning i psykisk livräddning den 21 september 17.00-19.00 och en föreläsning om 
våld i nära relation 21 november 17.00-19.00.   
Rådet informeras om konferensen Nationell samling för delaktighet som anordnas av 
Länsstyrelsen 29–30 november och vänder sig till anställda eller politiker i kommun 
och region, och representanter från civilsamhället. Anmälan stänger 22 november.  
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§ 20 

KRF framåt 
Beslut 
Kommunala rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 
Inför sammanträdet 8 november planeras en punkt där rådet får möjlighet att samtala 
och tänka kring rådets uppdrag, behov, önskemål, med mera, med utgångspunkt i 
frågan:  
Vad behöver rådet för kunskap för att genomföra sitt uppdrag?  

- Generellt 
- Utbildning (t.ex. kring funktionshinderpolitiken, kommunala processer) 
- Bjuda in (t.ex. funktioner, utifrån olika områden, aktörer) 
- Annat 
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§ 21 

Övriga frågor 
Beslut 
Kommunala rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 
Ida Hildingsson (V) informerade om ett tilläggsyrkande till socialnämndens yttrande 
2023-08-31 § 92 gällande Miljöprogram 2030 som lyfter funktionshinderperspektivet 
och tillgängliga miljöer, ett tilläggsyttrande som socialnämnden ställde sig bakom.  
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